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Вид занятия: практическое занятие.
Цели: 
Образовательные: формирование коммуникативных компетенций по теме  «Традиции английского питания и чаепития», употребление нового лекси​ческого материала по теме, формирование умений использовать его на практике в письме, устной речи.

Развивающие: развитие умения понимания английской речи на слух и общения на английском языке, развитие умений выделять главное, анализировать, развитие мыслительной активности, творческих способностей и памяти.

Воспитательные: воспитание культуры общения на иностранном языке, воспитание интереса к изучению иностранного языка.

Средства обучения: компьютер, компьютерная презентация, раздаточный материал для работы в группах,  учебник  « Richard Acklam, Araminta Grace Total English Pre-intermediate, издательство: «Longman» (Л. 1), Безкоровайная Г. Т., Койранская Е. А., Соколова Н. И., Лаврик Г. В. Planet of  English: учебник английского языка для учреждений СПО. – М., 2015(Л. 5).
Задачи:
Образовательные: читать с целью охвата общего содержания; 
совершенствовать навыки употребления лексических и грамматических структур в речи студентов с соблюдением норм иностранного языка; 
развивать языковую догадку, продолжить формирование общего и филологического кругозора.

Развивающие: способствовать развитию навыков самостоятельного поиска информации и логического решения проблемных ситуаций, развитие мыслительной активности, творческих способностей и памяти.

Воспитательные: развитие коммуникативных навыков и навыков коллективной деятельности с использованием  группового и проектного методов обучения.

Средства обучения: Компьютер, проектор,  белая доска, презентации; запись mp3 лексических единиц по теме, начитанных носителем языка, видеоролик; наглядный материал и опоры для построения высказываний обучающихся в формате доски.
 Раздаточный материал: рабочие листы с текстами, дополнительной лексикой по теме; «Richard Acklam, Araminta Grace Total English Pre-intermediate, издательство: «Longman».

Internet recourses:  
http://www.wikihow.com/Make-Tea
http://www.finedininglovers.com /stories/english-tea-tips-rules

http://www.britainexpress.com/
Планируемые результаты обучающихся:

Личностные: готовность и способность вести диалог на английском языке достигать взаимопонимания, готовность и способность к непрерывному образованию
Метапредметные: умение организовать коммуникативную деятельность, продуктивно общаться и взаимодействовать с ее участниками, умение ясно, логично и точно излагать свою точку зрения, используя адекватные языковые средства; действие по инструкции;
УУД: 
коммуникативные (Методы формирования: проведения опросов, бесед, ролевые и деловые игры, предполагающие, в самом общем виде, роли Говорящего и Слушающего, Задающего вопросы и Отвечающего).

регулятивные  (Методы формирования: упражнения воспроизводящие, творческие),

познавательные (Методы формирования: задания на поиск информации путем опросов, интервьюирования, задания на поиск информации).

Предметные: сформированность коммуникативной иноязычной компетенции, необходимой для успешной социализации и самореализации, как инструмента межкультурного общения в современном поликультурном мире.

План занятия

Организационный момент:  приветствие преподавателя:

- Good morning, dear students. We are glad to see you. Is anybody absent today? What date is it today? And what day is it today? 

- Today is Friday. You are right. 
Основная часть

1.Контроль домашнего задания.

1подгруппа

Aim: to provide further practice of defining relative clauses. 

Materials: photocopies of the worksheet for each student.
Who? Which? Where?

1. Complete the following sentences 1-8 with who, which or where.

1 She's the person ________ sings Material Girl.

2 It's the vegetable ________ is orange and crunchy.

3 It's a sweet treat ________ is brown, white or dark brown.

4 He's the celebrity chef ________ manages a restaurant in London called

Fifteen.

5 It's a place ________ you go to eat out.

6 It's the place ________ food is usually cooked.

7 This is the person ________ teaches you English.

8 This is the course ________ follows the main course in a meal.

8 баллов
Answers: 1 who 2 which 3 which 4 who 5 where 6 where 7 who 8 which

2. Describe each of the following people, places or things using who, which or where.

London                   Tiredness

Chilies                    Los Angeles

Money                    Bob Gedolf

        A celebrity chef     Charlotte Church
8 баллов
Suggested answers: 
London: This is a city where there are lots of cinemas, theatres, restaurants and a tall clock! (Big Ben). 

Chilies: These are fruit which are often used to make savoury food very hot. 

Money: This is something which you need to buy things.

A celebrity chef: This is someone who is famous for good cooking.

Tiredness: This is feeling which you get because of lack of sleep or doing too much. 

Los Angeles: This is an American city where lots of celebrities live. 

Bob Geldolf: He's a man who has raised lots of money for starving people in Africa. 

Charlotte Church: She is a Welsh young lady who became famous for singing at a very young age.

2подгруппа

1. Give the right variant of translation of the sentences with the infinitive, the gerund and the participle 1 and define the part of speech:

1. Last week we bought a talking parrot in the market.

2. Good sportsmen never stop training even if they are busy.

3. On coming home he began looking through the newspapers.

4. Sitting in the armchair she started thinking of the future.

5. Entering the room the lecturer declared his speech.

6. He insisted on staying there for few weeks.

7. Studying foreign languages enriches our knowledge. 

8. A little boy was so cold and hungry that we wanted to help him.

9. Walking in the forest they were watching the nature.

10. You will never speak good English without learning grammar.

11. The teacher asked the students to look through spectacles.

12. She was proud of having such good marks.

12 баллов
Suggested answers: 1- talking –the gerund, 2-training- the gerund, 3-coming,looking – the gerund, 4-sitting - the participle, thinking – the gerund, 5-entering – the participle, 6- staying – the gerund, 7- studying – the gerund, 8- to help – the infinitive, 9- walking – the participle, 10 – learning – the gerund, 11-to look – the infinitive, 12- having – the gerund.
2. Warming up. Мотивация и актуализация заданной темы урока: определение темы урока обучающимися по проблемному заданию, ознакомление обучающихся с целями и задачами урока.  

Let’s begin our lesson with some riddles. If you guess them, you will know what we are going to speak about. Listen and think.

Usually two or more people take part in this process.

 It is necessary for our health and life.

           You can’t live without it.

           We have it thrice a day.

           We have it at home, in a restaurant, a café, a canteen or a pub.

           You’d like to have it if you are hungry.

           We can’t do it without products.

        T: What is it? 

        P: Meals

        T: Yes, We are going tо speak about Meals and Tea traditions in England. The tasks for the lesson are: to make up and act dialogues, to learn new words, tо see a video film, to make a short time project. Let’s start.
3.  Речевая разминка: (студентам показывается презентация по теме)

Угадывание слов по теме «Еда» 

Look at the photos. What can you see in the photos? Add more words to each list. (слайд 2) Pic 1: red chili peppers    Pic 2: oranges, grapefruits, limes, lemons, raspberries, grapes and apples    Pic 3: chef, cooker, saucepan, frying pan    Pic 4: waiter, customer, table, glasses

 Прослушивание и повторение новых слов.
4. Подбор английских эквивалентов к  предложениям по теме (слайд3)

Выполнение упражнения Л. 1 №2  стр. 25

Guess the meaning of new phrases. Complete the sentences using the words or phrases in the box.
Teacher gives a clue for an expression and have  Ss guess which one it is e.g. How can we describe eating in a restaurant? What can you do if you feel fat? What are you if you cook on TV? What are you doing when you make food at home? What`s another expression for when you stop eating something particular?
сook for yourself   give (something) up   eat out celebrity chefs   diet   vegetarian 

Is there any food that you would like to give up? If so, why?

1 Have you ever been a __________ ? Why/Why not? 

2 Do you know any special kinds of _____ for people who want to 

lose weight fast? Do you think they work? 

3 Do you often  ________________ ? Do you use recipes to help you? 

4 How often do you _______ ? What is your favourite restaurant? 

5 Are there any famous ____________ in your country? 

10 баллов
Answers:  give up (5)   1 vegetarian (3)   2 diet (2)   3 cook for yourself (6)   4 eat out (1)   5 celebrity chefs (4)
Контроль выполнения упражнения с помощью аудирования.
( Unite 1 R1)
Ss are going to listen to some answers, six of which correspond to the questions given in Ex.2a (including the example). Ss have to write the number of the correct answer next to the appropriate question. Play recording 3.1 twice.
      5.Подготовка краткосрочного мини проекта «Рецепт приготовления английского чая» (использование интернет сайта на уроке).
A group of students have to prepare a mini project «A Recipe of English Tea»

6.Активизация мыслительной деятельности для развития речевых навыков по теме:

Answer my questions please:

1. How often do you have a meal a day?

2. Is it important to have a meal for people? And why?

3. Where can you have a meal?

4. What products are necessary for meals?

5. What traditions do you know about having a meal in England?

6. Does England honour and respect its meal traditions?

       7.Развитие устной речи по теме. 
Look at the task. Here you have the     dialogue but some words are missing there. You have to insert the missing words.

(Fine, thanks; fruit salad; OK; have a snack; fruits; grapefruit;  mineral water; course; diet; grapes; raspberry ice-cream) 
At the café: (a waiter and a customer)
(Dialogue 1) 

· Good morning. How are you? 

· (1)…… thanks. and you? 

· I’m (2)......, thanks. Can I help you? 

· I’d like to (3)…      Have you got any (4)..........? 

· Surely.   Which fruit would you like? 

· I prefer (5)………
· What about the first (6).........? 
· No, thanks. I’m on (7)......  I prefer one (8)............ and some (9)...........
· Anything else? 

· Maybe some ice-cream?
· I recommend you to take (10).............
· OK. Give me one portion please. I’d like to have a drink. 

· Oh, just a minute. Would you like (11)............? 

· Oh, it’s not bad. Thank you.

· The price is 17 pounds. You are always welcome.

Answers:  fine, thanks (1), OK (2), have a snack (3), fruits (4), fruit salad (5), course (6), diet (7), grapefruit (8), grapes (9), raspberry ice-cream (10), mineral water (11).

(Dialogue 2) 

(take; fruits; anything tasty; welcome; coffee; the food; how much; have a snack; tomatoes; sugar)

· Hello. Сan I help you?

·  Have you got (1)……..?

· What would you prefer to (2) ……?Would you like something to drink? 

· A cup of (3)……, please .

· With (4)…….or  not? 

· One spoon, please.

· Anything else?

· May be some (5)…….or vegetables?

· Add some (6) ……..and cucumbers.

· It’s very tasty, I think.

· (7)…………should I pay?

· 20 dollars.

· To my mind (8)……..is not bad and cheap.

· I’d like to come and (9)……… here once more.
· Always (10)……..

Answers:  anything tasty (1), take (2), coffee (3), sugar (4), fruits (5), tomatoes (6), how much (7), the food (8), have a snack (9), welcome (10).

Let’s check up your work. Now play the dialogue.

8.Объяснение нового грамматического материала: образование, употребление Герундия  в английском языке.

9. Закрепление грамматического материала: Л 5 упр. 5 стр. 60.
    Rewrite the sentences using love, like, enjoy+Ving.
       8 баллов
10.Защита проекта «Рецепт приготовления английского чая».

Вступительное слово преподавателя:

T: England is a country of real lovers and admirers of tea. Englishmen prefer black tea produced in India, Ceylon, and southern Asia or at least in China. Every English family strictly observes and protects the tea tradition which has been a hallmark of their national character. 
        11.  Просмотр фильма по теме: «Традиции английского чаепития».
Заключительная часть

12.  Подведение итогов занятия:  Рефлексия:

1. What interesting have you learned today?

2. Is it important to know English tea tradition?
3. Would you like to have such lessons again? 

4. What use can this lesson give you?

13. Домашнее задание:  Мультимедиа Л.1с.34 Л.5 с.87-88


Приложение
Выполнение проектного задания «Рецепт приготовления английского чая»

        S: The tea party almost in each family is the national tradition. The Englishmen drink tea at breakfast in the morning, during lunch time and dinner and of course at 5 o’clock. It is so called 5 o’clock tea.
        The English method of brewing tea became widespread in English speaking countries and Europe. The way of tea drinking does not tolerate any changes. 
1. Fill the kettle with cold water.

2. Boil the water.

3. Warm the pot.

4. Put one teaspoon of dry tea leaves for each person into the cup and one more for the teapot itself.
5.  Then pour boiled water.

6. Cover the pot.

7. Wait 5 minutes while the tea is brewed.

8. Enjoy your tea.

        English tea is usually drunk with milk and scones with dry fruit and thick cream and jam. Small hot crumpets are also used with butter and honey. There is also wide choice of fresh cakes on the British tea table. But if you take a slice of lemon it is called “Russian” tea.

